

**USAHA PIKEUN NGARONJATKEUN LEARNING HASIL JEUNG
TANGGUNG JAWAB KELAS IV DINA SUB TEMA RUPA-RUPA BUDAYA
BANGSAKU MAKÉ DIPANDU PANALUNGTIKAN MODÉL**

*(Classroom Action Research Téma "Geulis kebersamaan" Sub tema "Budaya
Tunggal Ika Nation" dina Kelas IV SD Sakola 8 Badau taun sakola 2017/2018)*

ku
ENNI ERMAWANI
135060010

RINGKESAN

Ulikan ieu dijudulan "Usaha pikeun ngaronjatkeun Learning hasil jeung tanggung jawab Kelas IV Dina Sub tema Rupa-Rupa Budaya Bangsaaku Maké dipandu Panalungtikan Modél" dipicu ku kinerja goréng pembelajaran murid jeung sikep tanggung siswa kelas kaopat SD Negeri 8 Badau. Ieu sabab kakurangan kaahlian pendidik dina milih modél, métode jeung strategi ti jaman ka jaman teu garap. Ku kituna siswa anu kirang aktif na oge kurang hasil pembelajaran maksimum. Mangkana urang kedah model pembelajaran anu tiasa nyadiakeun hasil pembelajaran ningkat jeung sikap tanggung jawab mahasiswa, salah sahiji saha dipandu Panalungtikan Modél. Ulikan ieu boga tujuan pikeun ngaronjatkeun hasil pangajaran jeung dangong jawab murid ngaliwatan aplikasi tina dipandu Modél Panalungtikan dina Sub tema Rupa-Rupa Budaya Bangsaaku. Metodeu dipaké nyaéta model Panalungtikan Tindakan Kelas (PTK) Arikunto kalawan tilu siklus. Unggal siklus diwangun ti sababaraha ukuran kaasup perencanaan, palaksanaan, observasi, jeung réfléksi. Dina hal ieu pikeun ngawangun rasa tanggung jawab tur ningkatkeun hasil pembelajaran panalungtik ngagunakeun dipandu Modél Panalungtikan. Hasil panalungtikan tindakan kelas dipigawé kalawan subyek nu siswa kelas kaopat SD Negeri 8 Badau maké dipandu hasil Panalungtikan Modél dina ningkat hasil pembelajaran murid ungal siklus. Daur mimiti 59%, siklus II di 86% jeung siklus katilu tina 100%. Nilai rata diala paningkatan tina siklus mimiti 74 (cukup), siklus II 85 (alus), jeung siklus katilu tina 96 (sae pisan) jadi ogé assessments dangong jawab murid anu dipigawé di ahir Peta meunang sasmita rata 80 (alus) ku completeness of 100%. Ti data diala bisa disimpulkan yén diajar ku cara make dipandu Modél Panalungtikan bisa ngaronjatkeun hasil pembelajaran sarta dangong jawab murid dina sub téma Rupa-Rupa Budaya Bangsaaku.

Konci: *dipandu Panalungtikan, Learning hasil, sikep Tanggung jawab.*